
 DOBRÝ DEN, KUKLENY,  

                                                                ...ze školy, která dává smysl.       
1. 9. 2021 – 1. 2. 2022         

Máme za sebou velmi náročný půlrok. Takto jsem začínal 

hodnocení předcházejícího období. V tu dobu jsem netušil, že 

nás čeká ještě daleko komplikovanější doba. Průběžně měnící 

se pravidla kolem covid situace se stala součástí naší práce. 

Novinkou byl nástup nejnáročnější formy výuky, výuky 

hybridní. V kombinaci s absencí několika vyučujících bylo pro 

nás předvánoční období velmi vysilující, pohybovali jsme se 

na hraně zavření školy z organizačních důvodů. K pohodě 

týmu pracovníků nepřispěla ani o tři měsíce prodloužená 

rekonstrukce střechy školní jídelny ani vstřícný krok k ZŠ a MŠ 

Kratonohy, pro které jsme tři měsíce vařili. I proto končím 

úvodní odstavec stejnou větou jako před půl rokem. Děkuji 

všem zaměstnancům za to, že jsme vše zvládli se zdviženou 

hlavou. 

 

OBLAST VZDĚLÁNÍ 

Úderem září jsme se více navrátili k tématům formativního hodnocení. Náš tým se rozrostl na devět členů. 

Vedle své praxe a vzájemného sdílení poznatků měl možnost si své pokroky a myšlenky v prosinci 

prodiskutovat s mentorem našeho programu panem Zdeňkem Dlabolou z JOBu. Věřím, že nabyté dovednosti 

kolegové dokáží využít a zakomponovat do své praxe a stanou se inspirací pro své kolegy. 

Vzdělávání „sborovny“ je naplňováno také v programu pedagogicko-psychologické poradny, jenž je 

financován z norských fondů a trvá dva a půl roku. Kukleny jsou jednou ze dvou škol v Hradci Králové, které 

byly do aktivity zařazeny. Dvě naše kolegyně projdou velmi sofistikovaným školením, ostatní vyučující se 

budou pravidelně scházet nad vybranými tématy – např. kyberšikana, nadaní žáci, práce s problémovým 

jedincem, kolektivem apod. Chceme být ještě lepšími profesionály, na které se můžete obrátit. 

Ve vybraných třídách jsme v hodinách matematiky od září spustili tandemovou výuku. Věřím, že naše i Vaše 

hodnocení bude totožné. Potvrdili jsme si, že tandemová výuka je krokem správným směrem, krokem, který 

zvýší efektivitu výuky. Pokud finanční situace školy umožní, chystáme se tento způsob získávání poznatků 

v budoucnu rozšířit i do dalších předmětů. 

 

PERSONÁLNÍ OBLAST 

Snem každého ředitele je, aby se v průběhu školního roku osazenstvo týmu neměnilo. Přání je jedna věc, 

realita druhá. Proto bych chtěl uvítat naše nové asistentky pedagoga paní Kateřinu Jiroutovou a slečnu 

Kateřinu Marečkovou a popřát jim pracovní úspěchy. Stejně vřele přeji pracovní úspěchy a pohodu do 

pracovního kolektivu školní jídelny, který je po eskapádě odchodů, návratů, personálních „přehmatů“ na 

konci ledna kompletní.  

 

 



MATERIÁLNÍ VYBAVENÍ 

Konec roku nás zastihl v dobré finanční kondici. V době zavření školy jsme regulovali teplotu, vláda odpustila 

DPH z energií, sportovní hala nebyla na podzim zavřena, běžely podnájmy. Vše, co jsme dokázali ušetřit, jsme 

dali na dokončení rozpracovaných projektů a na nastartování projektů nových. 

Sborovnu I. stupně jsme dovybavili kancelářskou technikou. Nový úklidový stroj, dva vysavače a čističe oken 

jsou k dispozici kolegyním uklízečkám. Do vybraných tříd zamířily nové kancelářské židle k učitelským stolům, 

vyměněny byly historické monitory, namontovali jsme nové magnetické tabule, nainstalovali jsme nové 

počítače, protože ty staré nespolupracovaly s laserovými dataprojektory.  

Výrazného rozšíření se dostalo školní dílně díky stavebnicím firem Valachia, Bofin, Merkur a Fischer. 

Nová technika obohatila učebnu přírodopisu.  

Cílili jsme i na plánované rozšíření IT výuky od září – programovatelné stavebnice Lego se v učebně 

informatiky nemohou dočkat začátku dalšího školního roku. S digitalizací souvisí i jeden z finančně 

náročnějších projektů – učebna virtuální reality na I. stupni. Základy tohoto projektu jsme položili na konci 

roku 2021. V poslední aktivitě byl provozní rozpočet školy partnerem grantových žádostí kraje a města. Kraj 

z větší části financoval i nákup sady žákovských notebooků. 

MŠ Markova je bohatší o další klimatizační jednotku, v Plačicích se začíná obnovovat park venkovních atrakcí 

pro děti. Obě MŠ si zakoupily testovací sady pro zjišťování školní zralosti dětí. 

 

PROJEKTY 

Na škole tradičně běží projekt Školy pro udržitelný život, který se věnuje místnímu zakotvení žáků. V tomto 

školním roce jej realizuje 8. B paní učitelky Kadečkové. Letošní zaměření projektu je na klimatickou změnu. 

S tématem se osmáci seznamovali na třídenním výjezdu do Horního Maršova. 

Dva velmi úspěšné projekty realizoval Žákovský parlament. Náš sběr plyšáků pro FN Hradec Králové i sběr 

oblečení pro hradeckou Charitu se setkal s velkou podporou veřejnosti. 

Velmi dobrý ohlas měl 1. ročník Zahradní slavnosti pro obyvatele Kuklen, Plačic a rodiny našich žáků. V jeho 

rámci jsme otevřeli výstavu k 120. výročí historické budovy. Naučné tabule mapující historii Kuklen a místních 

škol měly velký úspěch, a to se nasvícení dočkaly až v závěru prosince. 

Kukleny byly jednou z pěti hradeckých škol, které byly vybrány k auditu s tématem bezpečnosti. Jeho závěry 

přetavíme do projektu pro rok 2022, který bude řešit bezpečnost a zároveň naši další digitalizaci. První krůčky 

v podobě kvalitnějšího kamerového systému a videotelefonu pro ranní družinu máme již za s sebou. 

Věřím, že rok 2022 nás nerozvrátí mutacemi virů, skokovým nárůstem cen energií a my společně posuneme 

úroveň našeho vzdělávání o krok dále. Doufám, že nám zbydou finance či nalezneme sympatizanta, 

podporovatele na dotažení projektu bezpečnosti a na výstavbu venkovní učebny. Její absenci v době covidu 

vnímáme jako nedostatek. 

 

 

Za tým pracovníků kuklenských škol - Martin Hušek. 


